

terms with any of the Bullies or Special Constables?—On the morning of the 21st May, or the day before, I saw Mr. Cuvillier arrive in the midst of a band of Bullies, who were opposite the centre door of the enclosure where the church is and speak to these persons. One of them, known by the name of Minet Lafreniere, took him a little aside, and I then saw Mr. Cuvillier take hold of his arm with his left hand, and placing his right hand on his shoulder, speak to him. I dont know what he said to him, for I was a long way off, opposite Mr. Henderson's House, and I think I remarked this to Mr. John Jordan, or Mr. Gregoire Féré, who were with me at the time. I also mentioned it to Mr. Cuvillier's eldest son, who came to me the next day or the day after that, and asked me if I had said that and seen it. I told him that I had seen it, and that I had mentioned it to a great many persons at the time, and that I would say it to his father himself, if the opportunity presented itself.

By Mr. Cuvillier.

15. Did Mr. Jordan and Mr. Féré notice the familiarity which you pretend to have seen between Mr. Cuvillier and this Lafreniere?—It was I that noticed it, and I remember it was censured by the person to whom I remarked it; for as Mr. Cuvillier was a Magistrate, and had taken an active part in favor of Mr. Bagg, the general opinion was, that he was no stranger to the intention of those Bullies, in as much as he allowed them to perform the duty of Special Constables, although they were notoriously known as fighting characters.

16. Which person censured Mr. Cuvillier, as you have represented?—I do not remember, for I considered that incident as unimportant, compared with the Election, with which I was engaged at the time.

17. Are you positive that you mentioned to Mr. Jordan and to Mr. G. Féré, that you saw the familiarity in question, and was it at the time it occurred?—I am positive that I mentioned it to one of those that were with me at the time, and I am inclined to think, it was to Mr. Jordan or Mr. Féré, for whenever I left the Poll door, it was almost always with them that I conversed, and I firmly believe, that I communicated it to one of those two persons. I remember that the expressions I made use of at the time were, "Look, look, at Cuvillier with Minet Lafreniere."

18. Then you are not positive that it was to either of these two Gentlemen that you made this remark?—I am not positive, for as I have already stated, I considered that circumstance of very little importance, compared with the Election to which I then devoted the whole of my time and pains, and moreover, because I could not foresee the result of the Election, and that I could not suppose it would ever be of any consequence.

19. Will you describe what active part you say you saw Mr. Cuvillier take in the Election in favour of Mr. Bagg?—I have already stated, that at the first preparatory meeting, from the language which Mr. Cuvillier made use of at the time, against Dr. Tracey I had a right to suppose, that Mr. Cuvillier would do all in his power to oppose Dr. Tracey's Election. From that moment until the close of the Election, the general opinion was, that Mr. Cuvillier was taking an active part in favor of Mr. Bagg; that it was he who had called

quelques-uns des Fiers-à-bras, ou des Connétables Spéciaux?—Le matin du 21 Mai, ou le jour précédent, j'ai vu Mr. Cuvillier arriver au milieu d'une bande de Fiers-à-bras ou Bullies, qui se trouvaient vis-à-vis la porte centrale de l'enclos où se trouve l'Eglise, et parler à ces individus. Un d'eux, connu sous le nom de Minet Lafrenière, le tira un peu à l'écart, et je vis alors Mr. Cuvillier lui prendre le bras de la main gauche, et lui parler en lui mettant la main droite sur l'épaule. Je ne sais ce qu'il lui dit alors, car j'étais à une longue distance, vis-à-vis la maison de Mr. Henderson; et je crois que je remarquai cela à Mr. John Jordan, ou à Mr. Grégoire Féré qui se trouvaient alors avec moi. Je le répétai aussi au fils aîné de Mr. Cuvillier, qui le lendemain vint me demander, s'il était vrai que j'avais vu et dit cela. Je lui dis que je l'avais vu, et que je l'avais dit à un grand nombre de personnes dans le tems; et que je le dirais à son père même si l'occasion se présentait.

Par Mr. Cuvillier.

15. Mr. Jordan et Mr. Féré ont-ils remarqué cette familiarité entre Mr. Cuvillier et ce Lafrenière, dont vous prétendez avoir été témoin?—C'est moi qui le remarquai, et je me rappelle qu'il fut censuré par celui à qui j'en fis l'observation; car Mr. Cuvillier étant Magistrat, et ayant pris une part active en faveur de Mr. Bagg, l'opinion générale était qu'il n'était pas étranger à l'intervention de ces Bullies, vu qu'il leur laissait remplir les fonctions de Connétables Spéciaux, quoiqu'ils fussent notoirement connus comme batailleurs.

16. Quelle est la personne qui a censuré Mr. Cuvillier, ainsi que vous l'avez représenté?—Je ne m'en rappelle pas; car j'ai considéré cet incident comme d'une importance insignifiante avec l'Election qui m'occupait alors.

17. Etes-vous positif à dire que vous avez mentionné à Mr. Jordan, et à Mr. G. Féré, que vous aviez été témoin de la familiarité dont il est question; et en avez-vous fait la remarque lorsque cela est arrivé?—Je suis certain que je le mentionnai à l'un de ceux avec qui je me trouvais alors, et je suis porté à croire que c'est à Mr. Jordan, ou à Mr. Féré, parce que lorsque je m'éloignais de la porte du Poll, c'est avec eux que je conversais presque toujours; et je crois fermement que c'est à l'un d'eux que je le communiquai. Je me rappelle que les expressions dont je me servis alors sont celles-ci:—"Vois donc, vois donc Cuvillier avec *Minet Lafrenière*."

18. Ainsi donc, vous ne pouvez pas dire positivement que ce soit à l'un ou l'autre de ces deux Messieurs que vous avez fait cette remarque?—Je ne suis point positif, parce que comme je l'ai déjà observé, j'ai considéré que ce fait était d'une bien petite importance, comparativement à l'Election à laquelle je dévouais alors tout mon tems et mes soins, et en outre parce que je ne pouvais pas prévoir le résultat de l'Election, et que je ne pouvais pas supposer que cela tirerait à conséquence.

19. Voulez-vous dire qu'elle part active vous dites avoir vu prendre à Mr. Cuvillier dans l'Election, en faveur de Mr. Bagg?—J'ai déjà dit qu'à la première assemblée préparatoire, d'après la langage de Mr. Cuvillier contre le Dr. Tracey, dont il fit usage alors, je devais supposer que Mr. Cuvillier ferait tout en son pouvoir pour s'opposer à l'Election du Dr. Tracey. Depuis ce moment jusqu'à la fin de l'Election, l'opinion générale était que Mr. Cuvillier prenait une part active en faveur de Mr. Bagg. Que c'était lui qui avait con-